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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Lantos Lajos Csaba, energiaügyi miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: " Miért szűnhetnek meg a műanyag kupakgyűjtő szívek
országszerte? " 

Tisztelt Miniszter Úr!

Hazánkban  kedvelt  közösségi  jótékonysági  célzatú  gyűjtési  mód  volt  az  eldobható  műanyag
palackok kupakjainak gyűjtése, amelyet sok helyen a településeken felállított fém    általában szív
formájú  és  a  település  nevét  viselő  tárgyakban  gyűjtöttek  a  lakosok.  A gyűjtést  szervező  civil
szervezetek, magánszemélyek a gyűjtésből származó kupakokat készpénzért cserében elszállították
a leadó helyre, majd a befolyt összeget az általuk megjelölt jótékony célra adták át, osztották ki.
 Úgy tűnik ennek a gyakorlatnak is búcsút inthetnek a civil szervezetek, tekintettel Európai Unióban
2024 júliusában hatályba  lépő,  az  egyszer  használatos  műanyagokról  szóló  irányelvre,  amely  a
kupakokat  a  palackhoz  rögzíti,  azaz  azok  külön  gyűjtése  lényegében  megnehezül,  sőt  egyes
vélemények szerint ellehetetlenül. Egyetérthetünk abban, hogy a műanyag palackok kupakjainak
gyűjtése barátságos és szívmelengető civil  kezdeményezés volt minden településen,  amely most
veszélybe kerül.

Mindezekre tekintettel kérdezem:

- Miként kívánja megvédeni vagy segíteni a műanyag kupakgyűjtő hazai civil kezdeményezéseket a
kormány? 

-  Kell-e,  illetve  tervez-e  a  kormány az  irányelvvel  kapcsolatosan  kifogást  támasztani  a  hazai
jótékonykodók védelme érdekében?

-  Jó  ötletnek  tartja-e  a  kormány  az  irányelv  által  megcélzott  változást,  amely  szerint  rögzített
kupakos italcsomagolásokat vezetnek be a műanyag italos palackokra?

- Miért szűnhetnek meg a műanyag kupakgyűjtő szívek országszerte?

Várom érdemi válaszát!


